
PROTOKÓŁ  
z XVI Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 29 lutego 2016 roku. 
 
 
Ad.1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 29 lutego 2015 r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego           
w Czarnkowie odbyła się XVI Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą 
otworzył Pan Feliks Łaszcz – wiceprzewodniczący Rady.  

Wiceprzewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 
radnych uczestniczy 17 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał 
przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Bogdan Tomaszewski, Tadeusz 
Mańczak, Ewa Kozłowicz, Krystyna Matkowska). 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W tym momencie wiceprzewodniczący Rady powitał zaproszonych gości  
Lista osób zaproszonych i uczestniczących stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  
Przyjęcie protokołu z Sesji z dnia 02 lutego 2016 r. 

Radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XV Sesji Rady Powiatu, która odbyła się              
w dniu 02 lutego 2016 r. 

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XV Sesji przy 14 głosach za przyjęciem 
protokołu. Głosów przeciwnych 0, głosów wstrzymujących 3. 

Ad.3 
Przedstawienie porządku obrad.  

Wiceprzewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu. Następnie zapytał czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do 
przedłożonego porządku? 

Zmian nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
porządku zaproponowanym przez wiceprzewodniczącego Rady. 
W obecności 17 radnych (Bogdan Tomaszewski, Tadeusz Mańczak, Ewa Kozłowicz, 
Krystyna Matkowska): 
- 17 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 
 W związku z takim wynikiem głosowania Rada obradowała będzie według 
zaproponowanego porządku obrad. 
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Ad.4 
Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie                       
z rocznej działalności wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na 
terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego za 2015 rok.  

W punkcie tym głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej                    
w Czarnkowie Pan Jacek Kwapis przedkładając radnym pokrótce sprawozdanie z realizacji 
przedsięwzięć w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu czarnkowsko-
trzcianeckiego w 2015 roku, którą każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na 
dzisiejszą Sesję, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Najważniejsze osiągnięcia Komendy w 2015 roku to: 

1. Włączenie jednostki OSP w Pęckowie do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego.  
2. Stałe podnoszenia kwalifikacji zawodowych przez funkcjonariuszy Państwowej Straży 
Pożarnej.  
3. Nastąpił wzrost ilości wyszkolonych strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych. Plan 
szkoleń ratowników OSP w 2015 rok został wykonany w 100%.  
4. Doposażono Jednostki Ratowniczo - Gaśnicze w nowy sprzęt, dzięki wsparciu lokalnych 
samorządów, instytucji w ramach Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej między 
innymi: skokochron na stelażu pneumatycznym, przenośny agregat prądotwórczy, przenośny 
system oświetleniowy, zestaw do badania ubrań gazoszczelnych, radiotelefony przenośne 
analogowo-cyfrowe.  
5. Jednostki Ratowniczo - Gaśnicze otrzymały w użytkowanie specjalistyczny sprzęt służący 
do prowadzenia długotrwałych akcji ratowniczych współfinansowany przez Unię Europejską 
ze środków Funduszu Spójności: przewoźna motopompa do wody zanieczyszczonej, pojazd 
terenowy typu quad z lekką przyczepą.  
6. Jednostka Ratowniczo-Gaśnicza PSP w Czarnkowie otrzymała również w użytkowanie 
średni samochód ratowniczo-gaśniczy z napędem 4x4, zakupiony przez KW PSP w Poznaniu, 
który współfinansowany był przez Unię Europejską ze środków Funduszu Spójności                          
w ramach WRPO.  

 Podsumowanie i wnioski: 

1. Baza lokalowa w obiektach JRG PSP w Czarnkowie i Trzciance oraz w KP PSP                         
w Czarnkowie wymaga dalszych starań w celu zapewnienia odpowiednich warunków pracy, 
szkolenia, odpoczynku oraz zaplecza technicznego.  
2. Stan wyposażenia w KP PSP w Czarnkowie w pojazdy pożarnicze jest wystarczający 
zgodnie z obowiązującymi przepisami. W najbliższym czasie należy jednak przewidzieć 
zakup nowego pojazdu, w celu wymiany obecnie używanego (przekroczona norma 
eksploatacji): średniego samochodu ratownictwa technicznego dla JRG PSP Trzcianka,  
3. Przeprowadzane roczne przeglądy techniczne w jednostkach PSP i OSP typu S, powodują 
utrzymanie obiektów, sprzętu pożarniczego i wyszkolenia ratowników na bardzo dobrym 
poziomie.  
4. Stan wyposażenia strażaków PSP w środki ochrony indywidualnej spełnia normatywy.  
5. Zakup sprzętu pożarniczego niezbędnego do prowadzenia działań ratowniczych będzie 
kontynuowany w roku bieżącym.  
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Najważniejsze zadania planowane na 2016 rok: 

1. Dalsze prowadzenie polityki związanej z przyjętą Strategią Rozwoju Ratownictwa                          
i Ochrony Przeciwpożarowej dla Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego na lata 2011 – 2020.  
2. Stała współpraca z Oddziałem Powiatowym ZOSP RP w Czarnkowie.  
3. Organizacja Powiatowego Dnia Strażaka w Trzciance (maj 2016 r.).  
4. Pozyskanie środków na zakup sprzętu pożarniczego poprzez wsparcie poszczególnych 
samorządów i instytucji, w tym na zakup średniego samochodu ratownictwa technicznego dla 
JRG PSP Trzcianka.  
5. Kontynuowanie działań mających na celu włączenie jednostek OSP w Kruczu oraz OSP w 
Kuźnicy Żelichowskiej do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego.  
6. Dalsze podnoszenie kwalifikacji zawodowych funkcjonariuszy Państwowej Straży 
Pożarnej.  
7. Kontynuowanie planowania kwartalnych szkoleń OSP i wypracowanie systemu 
„doskonalenia zawodowego” dla strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych.  
8. Kontynuowanie zadań w zakresie ratownictwa specjalistycznego na poziomie 
podstawowym przez jednostki OSP z KSRG.  
9. Dalszy wzrost działań prewencyjnych związanych z poprawą bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego na terenie powiatu.  
10. Wdrażanie programów prewencji społecznej wśród społeczeństwa, szczególnie wśród 
dzieci i młodzieży.  
11. Prowadzenie dalszych rozmów w zakresie ustawienia ulicznej sygnalizacji świetlnej na 
skrzyżowanie ulic Ogrodowej i Pocztowej jako światła ostrzegawcze, informującej                            
o wyjeździe alarmowym pojazdów ratowniczych z ulicy Ogrodowej na drogę wojewódzką nr 
182.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana 
Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej? 

Pytań nie zgłoszono. W związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
sprawozdania z realizacji przedsięwzięć w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie 
powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego w 2015 roku. 
W obecności 17 radnych (Bogdan Tomaszewski, Tadeusz Mańczak, Ewa Kozłowicz, 
Krystyna Matkowska): 
- 17 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad.5 
Wstępna analiza sytuacji finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie                        
i Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance po 2015 roku oraz plany na 2016 rok, 
w tym plany finansowe i poziom kontraktów.  

Materiały dotyczące sytuacji finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej                        
w Czarnkowie i Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance po 2015 roku oraz 
plany na 2016 rok, w tym plany finansowe i poziom kontraktów, każdy z radnych otrzymał 
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wcześniej wraz z innymi materiałami przygotowanymi na dzisiejszą Sesję, oraz stanowią one 
załączniki od nr 5 do nr 6 do niniejszego protokołu.  
 W związku z tym Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz poprosił dyrektorów obu szpitali 
jedynie o krótkie przedstawienie informacji dotyczących roku 2015.  
 Jako pierwszy głos zabrał dyrektor ZZOZ w Czarnkowie Pan Jacek Pietryka – zgodnie 
ze złożonym wstępnym sprawozdaniem, wstępnym gdyż nie było jeszcze poddane badaniu 
przez biegłego rewidenta, rok 2015 zamknął się przychodami w wysokości 23.378.684.36 zł. 
Te przychody po potrąceniu kosztów dały netto, z całokształtu działalności w wysokości 
zysku, kwotę 423.820,16 zł, co w porównaniu z rokiem poprzednim stanowi przyrost o 370% 
w tej pozycji. Rok 2014 również zamknął się zyskiem, chociaż niższym. Chciałbym jeszcze 
odpowiedzieć na zaległe pytanie, które padło na komisji, a wtedy jeszcze nie było możliwe 
aby na nie odpowiedzieć. Pytanie dotyczyło udziału procentowych kosztów płac w strukturze 
przychodów i kosztów szpitala. Powiem może jakie pozycje są brane do określenia kosztów 
tego współczynnika, to może w kolejności not księgowych: odzież ochronna i robocza 
wydawana pracownikom, usługi medyczne, w tym umowy cywilno-prawne, kontrakty 
medyczne lekarskie i pielęgniarskie, w tym również dodatek wypłacany pielęgniarkom                         
z tytułu wzrostu wynagrodzenia o 400 zł, docelowo o 1600 zł; wynagrodzenia ze stosunku 
pracy, także lekarskie i pielęgniarskie, dodatek dla osób pracujących na umowę o pracę                        
w zawodzie pielęgniarskim, nagrody jubileuszowe, wynagrodzenia z tytułu umowy o dzieło, 
umowy zlecenia, pozostałe, składki na ubezpieczenia, inne świadczenia, ZUS, opłaty na 
PFRON, dojazdy pracowników na wezwania. Te koszty w roku 2015 stanowiły 70,06 % 
wszystkich kosztów, udział tych kosztów w przychodach stanowił 69,91%. W porównaniu                        
z odpowiednimi pozycjami w roku 2014 udział tych kosztów w przychodach stanowił 
68,98%, czyli w roku 2015 był wzrost o 1%. Oznacza to, że koszty wzrosły  i są tego dwie 
grubsze przyczyny. W roku 2015 następowała spłata zobowiązań zaległych z lat ubiegłych dla 
pielęgniarek, wzrost odpraw emerytalnych i jubileuszowych oraz część kontraktów otwartych, 
które mogłyby być rozliczone w roku 2015, przeszło na rok 2016 z uwagi na wypis pacjentów 
ze szpitala po 31 grudnia 2015 r. czyli z jednej strony wzrost wydatków kosztów z lat 
ubiegłych, drugi raz przesunięcie przychodów, co dało w rezultacie ten 1% wzrost.   

 Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz zapytał, czy radni mają pytania do dyrektora 
Pietryki? 

 Radny Rajek – wspomniał Pan dyrektor o wyniku finansowym za 2015 rok, jaka jest 
to kwota, mogę jeszcze raz usłyszeć? 

 Dyrektor Pietryka – 423.820,16 zł.  
 Radny Rajek – w jakiej tabeli, w informacji pisemnej, jest to ujęte? 

Dyrektor Pietryka - w tym sprawozdaniu pisemnym, wstępnym, które Państwo macie, 
podany jest wynik przed ostatecznym rozliczeniem z Narodowym Funduszem Zdrowia. To co 
ja podałem jest już wynikiem po ostatecznym rozliczeniu z NFZ i w tym sprawozdaniu 
pisemnym tego być nie mogło.  

Radny Rajek – dziękuję za wyjaśnienie, tym bardziej, że zmiana jest pozytywna.  
Następnie głos zabrał p.o dyrektora do spraw medycznych Szpitala Powiatowego              

im. Jana Pawła II w Trzciance Pan Mirosław Szymajda – przedstawię Państwu wstępne 
informacje dotyczące Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za rok 2015. 
Przychody w tym okresie stanowiły kwotę 31.821 tys. zł, co stanowi 105,57% wykonania 
planu rocznego. Koszty 32.539 tys. zł, tj. 103,40% wykonania planu rocznego.  
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Wynik finansowy w okresie 01.01 – 31.12.2015 r. to strata (-) 718 tys. zł, przy amortyzacji 
1.421 tys. zł. W związku z tym należy uznać, że wynik finansowy w ocenie dyrekcji Szpitala 
jest rzeczą pozytywną. NFZ nie zapłacił szpitalowi 132 tys. zł za świadczenia wykonane 
ponad zawarte umowy w 2015 roku. Jednak w tym samym okresie Szpital w Trzciance 
uzyskał dodatkowe przychody z NFZ, do połowy roku w wys. 510 tys. zł, i pod koniec roku 
296 tys. zł. Wiązało się to z tym, że w ciągu roku  dokonywano pewnych przesunięć                       
a jednocześnie za świadczenia, które były wykonywane ponad limit NZF zapłacił. NFZ 
Szpitalowi w Trzciance zapłacił za wszystkie nad wykonania związane ze świadczeniami, 
poza oddziałem chirurgicznym i wewnętrznym, gdzie zapłacono 50%. W pozostałych 
obszarach NFZ zapłacił w 100%. Jeżeli chodzi o kontraktowanie na rok 2016, to Szpital w 
Trzciance uzyskał kontrakt wyższy  o blisko 2%, tj. ponad 580 tys. zł. Lecznictwo stacjonarne 
– wzrost o 42 tys. zł, na oddziale wewnętrznym, 55 tys. zł na oddziale dziecięcym, 340 tys. zł, 
na oddziale intensywnej terapii, 37 tys. zł na Szpitalnym Oddziale Ratunkowym. 
Ambulatoryjna Opieka Specjalistyczna – czyli poradnie specjalistyczne – kontrakt na tym 
samym poziomie – poradnia ortopedyczna, chirurgiczna, dermatologiczna, kardiologiczna, 
urologiczna  w Trzciance i poradnia chirurgiczna w Krzyżu Wlkp.  Rehabilitacja – ten sam 
poziom. Ambulatoryjna Opieka Specjalistyczna – badania kosztochłonne – tomograf 
komputerowy ten sam poziom, endoskopia – wzrost o 240%, tj. 124 tys. zł. Nocna                                
i świąteczna opieka zdrowotna mniejszy kontrakt o 168 tys. zł.  

Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz zapytał, czy radni mają pytania do dyrektora 
Szymajdy? 

Radny Rajek – czy Pan dyrektor ma podobne, syntetyczne dane, co do kosztów 
pracowniczych, o czy wspomniał dyrektor ZZOZ w Czarnkowie.  

Dyrektor Szymajda – gdy się spotkamy i szczegółowo będziemy analizowali 
sprawozdanie finansowe to mogę te dane przedstawić, na chwilę obecną nie przedstawię tego, 
nie mam tych danych ze sobą.  

Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz podziękował dyrektorom za przedłożenie 
informacji dotyczących szpitali w Czarnkowie i Trzciance.  

Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz ogłosił 10 minut przerwy ( od. godz. 14.20 do 
godz. 14.30 ) 

Ad.6 
Podjęcie uchwał w sprawie : 

a. udzielenia pomocy finansowej Gminie Trzcianka, 

Starosta Teterus wyjaśnił, iż w niniejszej uchwale proponuje się udzielenie pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej Gminie Trzcianka z przeznaczeniem na realizację 
zadania pn. „Budowa pływalni w Trzciance - opracowanie dokumentacji budowlano-
wykonawczej”. Pomoc finansowa, o której mowa zostanie udzielona ze środków budżetu 
powiatu na 2016 rok  w wysokości 100 000 zł.  

Niniejsza uchwała wywołana została, w związku z rozpoczęciem procesu 
przygotowawczego budowy pływalni w Trzciance,  Burmistrz Trzcianki zwrócił się                        
z wnioskiem do Zarządu Powiatu o możliwość udziału finansowego w procesie 
projektowania ww. obiektu.  Zarząd Powiatu  na posiedzeniu w dniu 10.12.2015r. podjął 
decyzję o udziale partnerskim w projekcie budowy  krytej pływalni w Trzciance                                 
i partycypacji w kosztach opracowania dokumentacji budowlano-wykonawczej w wysokości 
100 000 zł, gdyż w ocenie Zarządu Powiatu realizacja przedsięwzięcia doprowadzi do 
stworzenia miejsca do zdrowego i aktywnego wypoczynku, co w konsekwencji wpłynie na 
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poprawę standardu życia lokalnej społeczności oraz zwiększy  atrakcyjność turystyczną 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 
Ponieważ pytań nie zgłoszono Wiceprzewodniczący postawił wniosek o podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Trzcianka. 
Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (Bogdan Tomaszewski, Tadeusz Mańczak, Ewa Kozłowicz, 
Krystyna Matkowska): 

- 17 głosów za, 
- 0 głosów przeciwnych, 
- 0 głosów wstrzymujących. 
W związku z powyższym Uchwała Nr XVI/110/2016 została podjęta i stanowi załącznik           
nr 7 do niniejszego protokołu. 

b.  zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2016 rok,  

Przed przystąpieniem do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2016 rok głos zabrała Pani Ewa Dymek, która omówiła szczegółowo 
zmiany proponowane dzisiaj przez Zarząd Powiatu do budżetu powiatu na rok 2016. 

Proponowane zmiany do budżetu powiatu zaopiniowane zostały pozytywnie przez 
Komisję Budżetowo – Gospodarczą i stanowią załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
Opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Wiceprzewodniczący postawił wniosek o podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2016 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 
W obecności 17 radnych (Bogdan Tomaszewski, Tadeusz Mańczak, Ewa Kozłowicz, 
Krystyna Matkowska): 
- 17 głosów za, 
- 0 głosów przeciwnych, 
- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XVI/111/2016 została podjęta i stanowi załącznik           
nr 10 do niniejszego protokołu.   

Ad.7 
 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami 

 Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XV a XVI Sesją Rady 
Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 W uzupełnieniu informacji pisemnej Starosta dodał, czym Zarząd zajmował się na 
posiedzeniu w dniu 25 lutego br., które nie zostało ujęte w tej informacji.  

 Starosta Teterus – w dniu 25 lutego br. Zarząd otrzymał informację o realizacji 
Programu Promocji Zdrowia w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim   
w 2015 roku. Zapoznał się z projektem Programu Promocji Zdrowia na 2016 rok przyjmując 
go do realizacji przez podjęcie stosownej uchwały. 
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 Zarząd spotkał się z dyrektorem i ordynatorami oddziałów Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Czarnkowie w sprawie podjęcia wspólnego wysiłku i działań zmierzających do 
poprawy sytuacji finansowej szpitala jak i również zapoznał się z pismem lekarzy ZZOZ                                  
w Czarnkowie dotyczącym decyzji personalnych dyrektora jednostki oraz pismem 
pracowników Oddziału Ginekologiczno-Położniczego Szpitala w Czarnkowie dotyczącym 
zwolnienia kierownika oddziału. Spotkał się również z przedstawicielami pielęgniarek                         
i położnych ZZOZ w Czarnkowie w sprawie aktualnej sytuacji w szpitalu. Powiem krótko, że 
dyrektor podjął decyzje personalne, które w ocenie pracowników i lekarzy są nie tylko 
krzywdzące ale też powodują pewne zamieszanie w organizacji pracy Szpitala w Czarnkowie. 
Ta sytuacja nie sprzyja stabilizacji pracy szpitala dlatego Zarząd spotkał się z poszczególnymi 
grupami, ordynatorami, pielęgniarkami i Panem dyrektorem. Wysłuchano argumentów 
wszystkich stron, zdiagnozowaliśmy problem, który występuje i staramy się w tej chwili 
poprzez formę mediacji ale również formę rozmów, rozwiązania problemów, wyjść z tej całej 
sytuacji problemowej. Sytuacja nabrzmiała tak daleko, że dzisiaj przeprowadziłem dalsze 
konsultacje z główną księgową, z-cą dyrektora ds. ekonomicznych, kadrową, 
przedstawicielem lekarzy. Na jutro poprosiłem związki zawodowe działające w Szpitalu i 
baza tych wszystkich informacji, która pozwoli Zarządowi na rozwiązanie problemu będzie 
analizowana na posiedzeniach Zarządu, również na posiedzeniu w dniu 4 marca br. o godz. 
9.30, które odbędzie się sali konferencyjnej Szpitala w Czarnkowie, wspólnie z załoga 
szpitala, dyrektorem. Zaprosiłem również członków Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, 
zapraszam również pozostałych radnych, kto z Państwa ma możliwość wzięcia udziału w tym 
posiedzeniu, również proszę o udział.  
 Ponadto Zarząd:  

- spotkał się z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie w sprawie zadań 
chodnikowych i drogowych planowanych do realizacji w roku 2016; 

- rozpatrzył wnioski dyrektora DPS w Wieleniu i dyrektora MOS w Białej o udzielenie 
dotacji na prace konserwatorskie w obiektach wpisanych do rejestru zabytków. Zarząd 
postanowił kwotę zaplanowaną w tegorocznym budżecie na konserwacje zabytków 
przeznaczyć na obiekty powiatowe. Kwotę 30 tys. zł rozdysponował w sposób następujący: 
DPS 25 tys. zł, MOS 5 tys. zł na zabezpieczenie oficyny pałacowej w Białej; 
- rozpatrzył wniosek Zarządu Okręgowego PZŁ w Pile o współorganizację                                           
i współfinansowanie XXII Wielkopolskiego Festiwalu Kultury Łowieckiej i Edukacji 
Ekologicznej na terenie Zespołu Szkół Leśnych w Goraju. Zarząd wysoko oceniając 
organizację niniejszego przedsięwzięcia postanowił udzielić wsparcia finansowego                            
w wysokości 1500 zł, z przeznaczeniem na zakup nagród i pucharów; 

- podjął uchwałę w sprawie zmiany porozumienia refundacyjnego z gminą Trzcianka na 
współfinansowanie kosztów utrzymania pomieszczenia oraz wynagrodzenia Prezesa Zarządu 
oddziału ZNP w Trzciance oraz uchwałę w sprawie zaopiniowania propozycji zaliczenia ulic 
Trzcianki do kategorii dróg gminnych; podjęto także uchwałę w sprawie wezwania do 
usunięcia naruszenia prawa.  

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Pana Starosty? 

Radny Sroka – jest informacja pisemna z pracy Zarządu z dnia 4 lutego br., pkt 2) – 
wiem, że była rozmowa ze Starostą Pilskim na temat planu transportu zbiorowego, dotycząca 
połączeń w kierunku Piły. Natomiast, co do planu transportu zbiorowego, naszego 
powiatowego, jak to powinno wyglądać, bo również były wnioski z gminy Drawsko, gminy 
Krzyż Wlkp., na połączenia między powiatami również z powiatem strzelecko-drezdeneckim. 
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Czy przewiduje się takie spotkanie, czy coś takiego jest w planie? Jeśli tak to proszę o takie 
informacje. 

Starosta Teterus – tak, faktycznie, na wniosek Starosty Pilskiego, pozytywnie 
uzgodniono projekt „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 
Powiatu Pilskiego na lata 2016 – 2026”, w zakresie linii komunikacyjnych przebiegających na 
obszarze naszego powiatu, tych połączeń jest kilka. Podobnie uczynimy to w stosunku do 
powiatu strzelecko-drezdeneckiego.  

Radny Sroka – kolejna sprawa, to w dniu 18 lutego br. – pkt6), w informacji pisemnej 
czytamy, że dyrektor ZZOZ w Czarnkowie wystąpił do powiatu o wyrażenie zgody na 
zwiększenie zobowiązania finansowego do kwoty 3.500.000 zł. Pytanie jest moje, czy ta 
kwota jest częściowym poprzednim zadłużeniem, czy jest to nowe zadłużenie. Do 3.500.000 
zł, czy to znaczy, że już coś było i chce tą kwotę zwiększyć? Prawdę mówiąc zdziwiony 
jestem tym, że uzależnia się ewentualną uchwałę w sprawie zmian w budżecie powiatu, jakby 
zgodę na zwiększenie zobowiązań od rozmowy z ordynatorami oddziałów, mediacjami, itd. 
Nie widzę związku. Wniosek jest tutaj formalnie finansowy. Mam wątpliwość jak 
ordynatorzy, inni pracownicy szpitala mieliby wpływać na to, co my tu zrobimy. Trochę to 
dziwne.  

Starosta Teterus – chciałbym przekazać Państwu, że jest to wielość różnych spraw, 
problemów do rozwiązania i te kwestie, które związane są z rozmowami, z próbą mediacji                  
w tej sprawie w wielu zagadnieniach to są sprawy międzyludzkie i personalne. To 
oddzielamy. Inną kwestią jest sytuacja finansowa, którą próbujemy analizować w sposób 
szczegółowy i dlatego te rozmowy z główną księgową, rozmowy z Panią dyrektor ds. 
ekonomicznych, spotkania z Panem dyrektorem. Okazuje się, że rok bieżący, który jest 
rokiem dla szpitala w Czarnkowie z jednej strony dobrym, to kwota przeszło 400 tys. zł na 
(+), z drugiej strony należy powiedzieć, że istnieje zobowiązanie wymagalne w kwocie ponad 
500 tys. zł. Należy również powiedzieć, że w sowich planach na 2016 r. Pan dyrektor zawarł 
zakup karetki i tomografu, kwota ponad 3 mln. zł. To umieścił w swoim planie rzeczowym                  
i tutaj są te dywagacje, dyskusje. Dopiero się zderzymy w komisjach, w pracach Zarządu,                  
z dyrekcją szpitala, aby posegregować sobie ważność rzeczy. Uważamy, że na dzień 
dzisiejszy, że ta kwota jest kwotą, która nie spowoduje uwolnienia możliwości finansowych 
szpitala, nie spowoduje również tego, że szpital osiągnie standardy, ale tylko spowoduje 
większe skomplikowanie sobie sytuacji finansowej, bieżącej, jak i przyszłościowej. Dlatego 
mamy również zdanie, różne poglądy na te sprawy. Zarząd rozważa tą sytuację, wypracuje 
właściwe na to spojrzenie i takie stanowisko wypracowane Panu dyrektorowi i Państwu 
zostanie przedstawione.   

Radny Sroka – w informacji jest zapis, że zgoda dotyczy zobowiązania do kwoty                        
3.5 mln. zł, czyli jest to zwiększenie do 3,5 mln. zł, czy o 3,5 mln. zł. Bo jeżeli zobowiązania 
są w kwocie 3 mln. zł, a damy zgodę na 3,5 mln. zł, to zwiększenie jest wówczas o 0,5 mln. zł                                            
i wtedy mówimy zupełnie o innych pieniądzach. 

Starosta Teterus – dodam jeszcze żeby ta informacja była bardziej klarowna                             
i jednoznaczna, że ta kwota do 3,5 mln. zł również zawiera uregulowania z 2015 roku, są to 
wynagrodzenia za okresy ubiegłe, niewypłacone w latach poprzednich, jest to też 2 czy 1,5 
mln. zł. To spowodowało też powstanie nowych zobowiązań wymagalnych. Część z nich 
została sfinansowana pożyczką z odnawialnym limitem 500 tys. zł, a pozostaje na dzisiaj 
kwota 576 tys. zł., tzn. środki wymagalne, czyli ta kwota  576 tys. zł plus inwestycje to jest 
kwota 3,5 mln. zł.  



 9

Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz – czyli rozumiem, że te zobowiązania finansowe                         
z 2015 roku zostały sfinansowane pieniędzmi zewnętrznymi w formie pożyczki, i to też 
należy do tej kwoty 3,5 mln. zł.  

Starosta Teterus – Rada jak i poszczególne Komisje tym tematem będą się zajmować. 
Wniosek dopiero wpłynął do nas, próbujemy ustalić zakres czy „o” czy „do”, również ten 
zakres zadań inwestycyjnych oraz robimy analizy finansowe. To jest temat otwarty.  

Radny Sroka – nie chcę wchodzić w polemikę. Mamy wiedzę bardzo ogólną 
polegającą na tym, że mamy dług na prawie 10 mln zł i teraz czy te 3,5 mln. zł, o których 
mówimy to jest zwiększenie długo do 13,5 mln. zł, bo jeżeli, z tego co Pan Starosta mówi, to 
na mój rozum są już jakieś wymagalne zaszłości, to jako zobowiązania już to było wykazane. 
W związku z tym, czy pozostajemy w założeniu 10 mln. zł, czy jeszcze tą wielkość 
zwiększamy? 

Starosta Tetreus – te zobowiązania, które były objęte formą restrukturyzacji wcześniej, 
które stanowiły wówczas kwotę w granicach 11 mln. zł, zeszły w tej chwili do 9,7 mln. zł, 
czyli w ciągu roku nastąpiła spłata zobowiązań. Pracujemy nad doprecyzowaniem czy będzie 
to kwota „do” czy „o”.  

Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz – rozumiem, że jest to do ustalenia, temat jest 
otwarty, będzie analizowany przez Radę i Komisje.     

Ad.9 
 Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami  
 Piotr Ławiński - Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych spotkała się w dniu 24 lutego 
br. i było to wspólne posiedzenie z Komisją Budżetowo-Gopsodarczą. Komisje zapoznały się 
z wstępną sytuacją finansową Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i Szpitalu 
Powiatowym im. Jana Pawła II w Trzciance po roku 2015, planami na rok 2016, w tym 
planami finansowymi i poziomem kontraktów. Część dokumentów została przez członków 
Komisji przyjęta, ale są to jeszcze informacje wstępne, sprawozdania nie są kompletne.  
Problemy szpitali i ich bieżąca sytuacja analizowana jest na każdym posiedzeniu.  

Waldemar Pawłowski - Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Infrastruktury 
spotkała się w dniu 23 lutego br. Podstawowym tematem posiedzenia było wysłuchanie 
informacji o działalności spółek wodnych na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego za 
2015 rok i zapoznanie się z  planami na rok 2016. Wszystkie spółki wodno-melioracyjne 
zrzeszone są w dwóch związkach rejonowych: RZWS w Czarnkowie z/s w Śmieszkowie                        
i RZSW w Trzciance. Stan kondycyjny RZSW w Czarnkowie jest dobry, a może nawet                                
i bardzo dobry i w związku z tym urządzenia drenarskie i rowy melioracyjne, będące                          
w zarządzie tego Związku, są w stanie co najmniej dobrym. Natomiast stan spółek wodnych, 
co za tym idzie urządzenia drenarskie i rowy melioracyjne, będące w zarządzie RZSW                        
w Trzciance jest trochę gorszy. Jednak pod nowym kierownictwem widać, że idzie to ku 
lepszemu i stan urządzeń melioracyjnych będzie się poprawiał.  

Grzegorz Bogacz - Komisja Oświaty, Kultury i Sportu spotkała się w dniu 25 lutego 
br. Były dwa tematy dominujące. Pierwszy z nich – realizacja nowych zadań przez poradnie 
psychologiczno-pedagogiczne, zadania te wynikają z rozporządzenia Ministra Edukacji 
Narodowej. Komisja zapoznała się z informacją jak poradnie mają zamiar te zadania 
realizować. Drugim tematem był – sport dzieci i młodzieży na terenie powiatu – stan za rok 
2015 i perspektywy na kolejne lata. Komisja chce we wrześniu/październiku przedstawić 
szanownej Radzie pewne wnioski z tego spotkania.  



 10

Adam Pazurek - Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 22 lutego br.  Posiedzenie 
miało charakter wyjazdowy do Warsztatów terapii Zajęciowej „Caritas” w Trzciance. 
Komisja zapoznała się z sprawozdaniem, perspektywami oraz problemami działalności WTZ- 
ów oraz omówiła materiały przygotowane na dzisiejszą sesję. 

Ewa Sumińska - Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się w miesiącu lutym 
dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie odbyło się wspólnie z Komisją Zdrowia i Spraw 
Społecznych, o czy wspomniał już Przewodniczący tej Komisji. Tematy dotyczyły ZZOZ                   
w Czarnkowie i Szpitala Powiatowego w Trzciance. Temat zajął dużą cześć spotkania. Drugie 
posiedzenie odbyło się w dniu dzisiejszym, na którym pozytywnie zaopiniowano zmiany do 
budżetu przyjęte na dzisiejszej Sesji. 
 Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących 
Komisji? 
 Pytań nie zgłoszono. 
Ad.10 

Interpelacje radnych. 

W punkcie tym interpelację zgłosił radny Waldemar Pawłowski. Interpelacja 
dotyczyła naprawy drogi powiatowej nr 1333P na odcinku od promu Walkowice do wsi 
Radolin. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
Ad.11 
 Wolne głosy i zapytania. 

 Głos w tym punkcie zabrał radny Sroka – rozumiem, że to zaproszenie Starosty na 
piątkowe spotkanie w szpitalu w Czarnkowie jest otwarte, nie wiem jednak czy uda mi się 
dojechać, chociaż się postaram bo temat jest bardzo ważny, ale gdyby nie to chciałbym 
poprosić o jedną informację. Otóż, swego czasu rozpatrywaliśmy skargę na funkcjonowanie 
Szpitala jeśli chodzi o relacje pacjent – obsługa, pracownicy Szpitala. Pan dyrektor przedłożył 
plan naprawczy, można to tak nazwać, przedstawił cały katalog przedsięwzięć, które chciałby 
podjąć aby wyleczyć te relacje. Wówczas zaproponował w kwocie 60 tys. zł szkolenia dla 
pracowników szpitala. Wiem, że dwa szkolenia się odbyły, natomiast nie wiem jakiej 
tematyki dotyczyły, jaki był budżet tych szkoleń i stąd moje pytanie, czy te dwa szkolenia 
wyjazdowe dotyczyły naprawy relacji pacjent-szpital, bardziej szpital-pacjent i dlatego  chce 
znać tematykę i budżet tych szkoleń. 
 Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz odpowiedział, że na to pytanie odpowie dyrektor 
na piątkowym spotkaniu, o którym wcześniej była mowa.  

Ad.12 
Sprawy różne. 

 Spraw różnych nie poruszano. 

Ad.13 
 Zakończenie Sesji. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku XVI Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu 
zamknął obrady o godz.15.05 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 
Małgorzata Pompała 
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